
 

 
Socialdemokraterna i Nacka kommunstyrelse 
 
 

Det stora antalet avbrutna upphandlingar i Nacka kommun 
 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
 
Under sommaren 2015 har Nacka kommun avbrutit tre upphandlingar. Det handlar om följande 
upphandlingar: 
 
• Ärendehanteringssystem kontaktcenter. Tre anbud kom in. Tilldelningsbeslut fattades den 20 juli. 
Beslutet överprövades och den 29 juli avbröts upphandlingen. 
 
• Personaluthyrning förskole‐ och skolpersonal. Åtta anbud kom in. Tilldelningsbeslut fattades den 8 
juni. Två anbudsgivare överprövade upphandlingen. Med anledning av detta fattades ett nytt 
tilldelningsbeslut den 14 juli. Också detta beslut överprövades. Därefter avbröts upphandlingen. 
 
• Tolktjänster. Tilldelningsbeslut fattades den 26 mars. Tre anbudsgivare överprövade 
upphandlingen. Förvaltningsrätten meddelade i dom den 3 juli att upphandlingen skulle göras om. 
Med anledning av detta avbröts upphandlingen. 
 
Vi ser med stor oro på att upphandlingar på detta sätt gång på gång avbryts. I alla fallen är orsaken, 
enligt information till kommunstyrelsens arbetsutskott, att förfrågningsunderlaget varit undermåligt. 
Nacka kommun ska ju ”vara bäst på att vara kommun”. Att på kort tid presentera flera så bristfälliga 
anbudsunderlag att upphandlingarna måste avbrytas är inte särskilt förtroendeingivande. Vi har svårt 
att tro att de företagare som lagt ner tid och pengar på att lämna anbud i upphandlingar som sedan 
måste avbrytas tycker att vi är ” bäst på att vara kommun”.  
 
Det har naturligtvis också kostat kommunen tid och därmed pengar att dessa upphandlingar har 
tvingats avbrytas. Det är inte ansvarsfull hushållning med kommunens resurser. Upphandlingarna 
som avbröts sommaren 2015 är bara några exempel, men det är inte första gången kommunens 
upphandlingar avbryts. Hur ofta det sker vet vi inte, men det är viktigt att det redovisas för att vi ska 
få en bild av hur stor del av upphandlingarna som avbryts i förtid.  
 
Vi vill därför ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 
 

1. Hur ofta avbryts upphandlingar? 
2. Hur arbetar Nacka kommun konkret för att hålla ner antalet avbrutna upphandlingar? 
3. Varför klarar inte kommunen att presentera bra upphandlingsunderlag? 
4. På vilket sätt påverkar återkommande överprövade upphandlingar, som på grund av brister i 

underlagen måste avbrytas, kommunens rykte hos entreprenörer som vill lämna anbud? 
5. Vad har de avbrutna upphandlingarna inneburit för kostnader för kommunen? 

 
Nacka den 21 september 2015 
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